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Interpelacja nr 39/21/I/ARC 

Zgodnie z §24 Statutu Gminy Gniezno składam interpelację w sprawie przeanalizowania pomysłu  

i ewentualnego podjęcia inicjatywy zamontowania na terenie Gminy Gniezno recyklomatów. 

Uzasadnienie: 

Recyklomaty, czyli automaty zbierające zużyte opakowania, to stosunkowo nowy pomysł w zakresie 

wsparcia systemu gospodarowania odpadami w naszym kraju. Recyklomaty nie tylko magazynują, ale 

i segregują odpady, będąc częścią systemu gospodarowania odpadami. Cyfryzacja tego systemu 

pozwala też nagradzać jego użytkowników. 

Pierwsze recyklomaty w Polsce zostały zamontowane w Warszawie w połowie 2019 r. Są efektem 

współpracy firmy Coca-Cola i Fundacji Nasza Ziemia. Aktualnie na terenie Warszawy znajduje się  

10 takich urządzeń. Mieszkańcy mogą do nich wrzucać plastikowe i szklane butelki po napojach oraz 

puszki. Do recyklomatów wrzuca się niezgniecione plastikowe i szklane butelki po napojach oraz 

niezgniecione aluminiowe puszki. Odpady PET i ALU są zgniatane w recyklomatach. Pojemność 

recyklomatów wynosi około 0,6m3 i może przyjąć około 500 do 600 sztuk butelek PET.  

Korzystanie z recyklomatu jest możliwe po uruchomieniu aplikacji „ECO Portfel” na telefonie, 

zeskanowaniu swojego indywidualnego kodu na recyklomacie i wrzuceniu pojedynczych surowców. 

Wówczas na koncie pojawiają się ECO-punkty, które po zebraniu odpowiedniej liczby można 

wymienić na wybraną zniżkę. Ustalenie systemu zniżek jest zależne od udziału w programie 

partnerów oraz od inicjatywy samych władz samorządowych.  

Montażem recyklomatów zainteresowały się kolejne polskie samorządy poza Warszawą.  

W 6 gminach na terenie całej Polski ma stanąć kolejnych 8 recyklomatów. Gminy, które zaangażowały 

się w realizację niniejszego przedsięwzięcia to jednostki samorządu terytorialnego do 50 tys. 

mieszkańców.  

Zwracam się do Pani Wójt o przeanalizowanie powyższego tematu. Zainstalowanie na terenie Gminy 

Gniezno recyklomatu to okazja do pokazania, że dla naszej gminy ekologia jest ważnym zagadnieniem 

a ponadto jest to okazja do udziału w innowacyjnym działaniu proekologicznym w skali kraju.        

        z poważaniem 

 


